

## INFORMATIONS ÉPIDÉMIOLOGIQUES

### GRIPPE

#### Europe

*Hongrie* (Information en date du 7 décembre). — Depuis quelques semaines, on observe en Hongrie une épidémie de grippe B modérément intense. Dès la dernière semaine d'octobre, on a noté une incidence accrue des affections d'allure grippale dans les villes de Kaposvar et Csongrad (au sud du pays) ainsi que dans leurs environs. En particulier, on estime que 25 000 cas se sont produits dans le Comté de Somogy, y compris Kaposvar. Par la suite, des poussées furent rapportées dans d'autres régions, surtout dans la moitié est du pays. Fin novembre, l'épidémie gagna certaines régions du nord et manifesta une intensité particulière dans la ville de Balassagyarmat, où elle atteignit environ 10% de la population en une semaine (18 au 25 novembre). Les premières poussées se sont terminées en quatre semaines. Aucune incidence anormale n'a été rapportée jusqu'ici à Budapest. L'affection est généralement bénigne. Le virus B a été isolé.

## EPIDEMIOLOGICAL NOTES

### INFLUENZA

#### Europe

*Hungary* (Information dated 7 December). — A moderate outbreak of Influenza B has been observed in Hungary in the last few weeks. In the last week of October, an increased incidence of influenza-like disease was noted in the towns of Kaposvar and Csongrad (in the south of the country) and in the surrounding areas. The number of cases in Somogy County, including Kaposvar, was estimated at 25 000. Outbreaks were later reported in other areas, particularly in the eastern half of the country. In late November the epidemic spread to some northern areas, with a particular prevalence in Balassagyarmat where about 10% of the population was affected in one week (18-25 November). The first outbreaks subsided within four weeks. No increased incidence has been reported yet in Budapest. The disease is generally mild. Virus B has been isolated.